
SVOBODNA SLOVENIJA
ESLOVENIA LIBRE BUENOS AIRES  • 24 de septiembre - 24. septembra 2009LETO (AÑO) LXVII (62)  •  ©TEV. (Nº) 37

KOLABORACIJA
DR. ANDREJ FINK

Stopili smo v dobo praznovanj dvajsetletnice
padca berlinskega zidu. Konzervativne in
nazadnjaπke sile enoumja v Sloveniji kar ne
morejo sliπati sodobne Evrope, ki poπilja dovolj
zgovorna sporoËila z obsodbami vseh treh totali-
tarizmov. Ob tem pa postkomunistiËni aparatËiki
kot po naËrtu iz nekega centra πe vedno in vedno
intenzivneje govorijo o kolaboraciji in o njenem
domnevnem opraviËevanju. Dodal bom nekaj na
ta raËun.

Preteklega 23. avgusta je minilo sedemdeset let
od podpisa nenapadalnega in prijateljskega pakta
Stalinove Sovjetske zveze s Hitlerjevo NemËijo. Po
koncu vojne se je govorilo samo o nenapadalnem
paktu. Leta 1989 pa je tedanji vodja ZSSR GorbaËov
priznal, da je πlo tudi za prijateljski pakt in obsodil
tajne klavzule o razdelitvi Vzhodne in Srednje
Evrope. Stalin in Hitler sta bila torej skoraj dve leti
(do junija 1941) prijatelja in sta lepo drug z drugim
kolaborirala. Stalin bi verjetno πe naprej pridno
kolaboriral s Hitlerjem, Ëe ga ta ne bi napadel. Do
tega napada sta si mimogrede prijateljsko razdelila
Poljsko, Stalin je napadel Finsko, zasedel baltske
dræave in nekaj Romunije.

S to kolaboracijo se je v Evropi in po svetu
zaËelo novo gorje. Ko je komunistka Angela Vode
pri KPS zaradi te kolaboracije protestirala, so ji
odvrnili: ,,Stalin æe ve, kaj dela!”, jo izkljuËili, jo
imeli ves Ëas na muhi, jo zaprli in po izpustitvi
vsestransko onemogoËili.

Od 6. aprila 1941, ko je NemËija napadla
Slovenijo, pa do 22. junija je ProtiimperialistiËna
fronta (ki jo je ustanovila KPS 27. aprila) po
prijateljskem paktu imela za sovraænike zahodne
imperialiste Angleæe, Francoze in AmeriËane. Tako
se je kolaboracija KPS s Hitlerjem, sledeË Stalinu,
udejanjala tudi pri nas.

Ob italijanski kapitulaciji so partizani od umi-
kajoËe se faπistiËne vojske po dogovoru prejeli vse
oroæje, pri topniπtvu pa so πe vedno stregli Italijani
in s tem kolaborirali pri poruπenju Turjaka.

Kmalu so partizani zaËeli kolaborirati z Angleæi
in AmeriËani, od katerih so prejemali oroæje in
opremo, da ne omenjamo dogovora Tito-©ubaπiË,
spet po angleπkih intencijah (Tito æe ve, kaj dela!).
A po vojni je bila Nagodetova skupina (z njo tudi
Angela Vode) obsojena zaradi kolaboracije prav z
Angleæi in AmeriËani.

Po letu 1948 so na stotine komunistov odpeljali
na Goli otok zaradi kolaboracije s Stalinom. Naj bo
to samo za vzorec! Neodvisno zgodovinopisje bo
πe marsikaj takega prineslo na dan!

(Po Druæini)

Polemika o sporazumu s Hrvaπko se
nadaljuje. Predsednik Slovenske ljudske
stranke (SLS) Radovan Æerjav je v Lju-
bljani napovedal, da bo stranka zaËela
zbirati podporo za razpis referenduma o
arbitraænem sporazumu, ki naj bi opre-
delil naËin doloËanja meje med dræava-
ma. Stranka podporo æe sedaj nabira
preko interneta, kot pa je dejal Æerjav, je
,,podpora velika”.

Gre za to, da SLS vztraja, da mora
biti vpraπanje meje reπeno pred vstopom
Hrvaπke v EU, kar po Æerjavovih bese-
dah pomeni, da mora biti arbitraæa ali
pa dvostranski sporazum oz. dogovor
konËan pred zakljuËkom pogajanj
Hrvaπke z EU, ne le sklenjen arbitraæni
sporazum.

SLS bo tudi vztrajala, da arbitraæni
sporazum ,,ne more in ne sme razveljavi-
ti sklepa DZ, ki govori o zaπËiti nacional-
nih interesov v tem primeru”. Vztrajali
bodo tudi, da ,,se mora nemudoma zaËe-
ti z umikom fiziËnih prejudicev v naravi”.

,,In na koncu, glede na to, da pote-
kajo aktivnosti v nepravo smer in da je
nevarnost, da bi Slovenija izgubila teri-
torialni stik z mednarodnimi vodami
prevelika, bomo vsekakor nadaljevali z
aktivnostmi za izvedbo naknadnega za-
konodajnega referenduma,” je πe pove-
dal Æerjav.

Æerjav sicer ocenjuje tudi, da bo do

Dokumentacija glede Hude Jame, ki jo pripravlja Rudnik
Trbovlje-Hrastnik, bo potrjena najpozneje oktobra in bo zagot-
avljala nemoteno nadaljevanje dela. To je dejal minister za delo
Ivan Svetlik v odgovoru na vpraπanje poslanke Eve Irgl (SDS).
Kot je dodal, so dela v Hudi Jami v ospredju aktivnosti, ,,ki jih
izvaja naπ sektor”.

Irglova je na seji DZ v svojem vpraπanju poudarila, da je
rudarska inπpekcija ustavila izkop ærtev povojnih pobojev v
Hudi Jami, pri Ëemer se inπpekcija ,,sklicuje na t. i. varnostne
razloge”.

Po besedah poslanke SDS naj v prihajajoËih proraËunih
sploh ne bi bilo zagotovljenih dovolj sredstev za izkope
posmrtnih ostankov iz omenjenega in drugih prikritih grobiπË.
Zato je poslanka Svetlika in ministra za pravosodje Aleπa Zalarja
vpraπala, kdaj bodo zagotovljena sredstva za odpravo domnev-
nih varnostnih pomanjkljivosti v Hudi Jami in kdaj se bo
nadaljeval izkop ærtev.

Prav tako jo je zanimalo, ali je v proraËunih dovolj sredstev
za nadaljevanje izkopa v Hudi Jami in drugih evidentiranih
prikritih grobiπË. Poslanka najveËje opozicijske stranke je πe
dejala, da naj bi se zaËelo zasipavanje grobiπËa v Koπnici pri
Celju, ki ga je vladna komisija za prikrita grobiπËa ,,popisovala
pred tednom dni”.

Zalar je pojasnil, da izkop ærtev v Hudi Jami poteka v okviru

PolitiËni predstavniki slovenske manjπine na avstrijskem
Koroπkem soglasno podpirajo pobudo predsednika republike
Danila Türka, naj Slovenija notificira nasledstvo po Avstrijski
dræavni pogodbi (ADP).

Notifikacija bi konËno razËistila vpraπanje pravnega nas-
ledstva ADP, v primeru uspeha bi okrepila poloæaj Slovenije in
slovenske manjπine v Avstriji.

Za predsednika Narodnega sveta koroπkih Slovencev
(NSKS) Karla Smolleta je nasledstvo Slovenije po APD ,,popol-
noma logiËno”, nenazadnje je Slovenija Jugoslavijo nasledila
tudi pri poravnani dolgov. Smolle je prepriËan, da ADP ni
pogodba zaprtega tipa, kot to zatrjuje Avstrija. Poleg tega ima
Slovenija pri ADP veË pravnih interesov, saj pogodba urejuje
tudi vpraπanje mej med dræavama, odπkodnine zaradi druge
svetovne vojne ter predvsem poloæaj in pravice slovenske
manjπine na avstrijskem Koroπkem.

Uveljavitev nasledstva po ADP bi omogoËila resna poga-
janja med dræavama o poloæaju manjπine z vkljuËitvijo nje

Komisija tudi o nas
Komisija DZ za Slovence v zamejstvu in po

svetu je nadaljevala nujno sejo iz julija, na kateri so
obravnavali teæave pri uresniËevanju volilne pravice
slovenskih dræavljanov, ki æivijo zunaj Slovenije.
Nato je komisija nadaljevala z redno sejo, na kateri
so se Ëlani komisije seznanili s problematiko
dijaπkih domov v Italiji in Avstriji.

Kot je za STA pojasnil predsednik komisije Miro
Petek, so Ëlani komisije zakljuËili prekinjeno sejo iz
julija, ko so se Ëlani komisije seznanili z zapletom,
do katerega je priπlo ob nedavnih volitvah v Evrop-
ski parlament, ko slovenski dræavljani v Argentini
niso prejeli volilnega gradiva.

»lani komisije so tako sprejeli sklep, s katerim
so opozorili na pomanjkljivosti zakona o evidenci
volilne pravice, seznanili pa so se tudi, da je πlo pri
zapletu v Argentini za objektivne okoliπËine in ne
napako s strani slovenskih institucij. V Buenos
Airesu so v Ëasu zapleta z volilnim gradivom
namreË stavkali poπtarji.

Med referendumom in spravo

arbitraænega sporazuma priπlo relativno
hitro; ,,πe v tem letu”. To je napovedal
tudi predsednik vlade Borut Pahor, je πe
spomnil predsednik SLS.

Zanimivo pa je tudi, kaj ob tem mislijo
ljudje. Baje so Hrvati in Slovenci na
zaËetku velike sprave, Ëeprav anketiranci
na Hrvaπkem ocenjujejo, da je z dogovo-
rom Pahor-Kosorjeva veË dobila Slovenija,
Slovenci pa menijo, da je obratno.

VeËina Slovencev po dogovoru pre-
mierov Slovenije in Hrvaπke, Boruta Pa-
horja in Jadranke Kosor, v Ljubljani
ocenjuje, da bi morala Hrvaπka Ëim prej
postati Ëlanica EU, ter podpira debloka-
do hrvaπkih pristopnih pogajanj z EU, je
zagrebπki Ëasnik pretekli torek 22. sep-
tembra povzel izide raziskave.

Na Hrvaπkem le 6,4 odstotka
vpraπanih meni, da je Hrvaπka z omen-
jenim dogovorom dobila veË, 22,8
odstotka pa jih je mnenja, da je veË
dobila Slovenija. 39,5 odstotka jih ne

ve, ali pa ocenjujejo, da je pridobil kdo
tretji, piπe Jutranji list. Dodaja, da je v
Sloveniji obratno: 16,4 odstotka anketi-
ranih ocenjuje, da je zmagala Hrvaπka,
5,5 odstotka, da je zmagovalka Sloveni-
ja, kar 55,3 odstotka pa jih ne ve, kdo
je zmagovalec, ali ocenjujejo, da je to
nekdo tretji.

,,Lahko torej sklepamo, da gre bolj
ali manj za enako (ne)zadovoljstvo s
doseæenim sporazumom na obeh stra-
neh Sotle, kar bi v analizi stroπkov in
koristi pomenilo, da je doseæen ka-
kovosten kompromis,” nadaljuje Ëasnik.

Kot je πe pokazala raziskava, so
anketiranci ocenili, da sta imela najveË
koristi premiera, Pahor (9,9 odstotka) in
Kosorjeva (9,7 odstotka), pridobila sta
tudi opozicijska voditelja v obeh dræa-
vah, Janez Janπa (3,2 odstotka) in Zoran
MilanoviÊ (3,1 odstotka). ,,Prav razlika
med omenjenimi odstotki bi lahko obe-
ma opozicijskima prvakoma nakazala
jasno smer, v katero naj bi πla njihova
politika, ko gre za sporazum - v polno
podporo sporazumu,” ocenjuje
zagrebπki Ëasnik.

Dodaja, da spor o meji ne zanima
skoraj 40 odstotkov anketirancev na
Hrvaπkem in 55 odstotkov v Sloveniji,
ker so sooËeni s pomembnejπimi eksis-
tencialnimi vpraπanji, kot sta izguba
delovnega mesta ali niæja plaËa.

Huda Jama: kako naprej?
sodnega postopka in da imajo v okviru tega postopka pravosod-
ni organi polna pooblastila, v kakπnem obsegu se bo ta izkop
izvajal. ,,Gre za odprt sodni postopek,” je dejal in dodal, da
minister za pravosodje ne sme ocenjevati ali posegati v
odloËitve sodiπËa. ,,Vse odloËitve v tej fazi lahko sprejme le
preiskovalni sodnik,” je poudaril.

Glede sredstev za izkop ærtev je minister za pravosodje
dejal, do so sredstva za take primere zagotovljena v proraËunu
pristojnega sodiπËa in da so sodiπËa samostojni proraËunski
porabnik.

Po podatkih, ki jih imajo na pravosodnem ministrstvu, ,,v
tem pogledu ni teæav”, je izpostavil in pojasnil, da je vrhovno
sodiπËe ministrstvo obvestilo, da ima pristojno Okroæno sodiπËe
v Celju zagotovljeno dovolj sredstev za materialno poslovanje.
V primeru, da bi priπlo do teæav, pa ima sodiπËe moænost, da
zaprosi za sprostitev sredstev iz proraËunskih rezerv, je πe dejal
Zalar.

Kot je povedal Svetlik, bodo predlagali vladi, da v okviru
razpoloæljivih virov izvedejo postopek za ureditev grobiπËa, za
izgradnjo grobnice, ustreznega obeleæja in dostopa do grobiπËa.

Po zagotovilih ministra za delo imajo dovolj proraËunskih
sredstev za nadaljnje izkope. Morajo pa se sproti odloËati o
prioritetah pri teh delih, je poudaril in zatrdil, da je Huda Jama
v ospredju njihovih aktivnosti. Bomo videli.

Podpora nostrifikaciji
same. V primeru neuspeha dvostranskih pogovorov bi bila po
vzoru juænotirolskega vpraπanja odprta pot na mednarodno
prizoriπËe, pomembno vlogo pa bi seveda igrala tudi evropska
raven, je za STA ocenil predsednik NSKS Smolle.

Nasledstvo Slovenije po ADP je oËitno tudi za Vladimirja
Smrtnika, predsednika Enotne liste (EL), edine slovenske
politiËne stranke na avstrijskem Koroπkem. Z notifikacijo bi
dobili tudi v zamejstvu moËnejπo pozicijo, ker ,,narodna
manjπina lahko preæivi in se uspeπno razvija samo tedaj, Ëe
ima ustrezno podporo tudi pri dræavi zaπËitnici”.

Premier Borut Pahor je ob nedavnem obisku avstrijskega
kanclerja Wernerja Faymanna v Ljubljani izpostavil, da je
Slovenija pravna naslednica ADP. Tega ji uradni Dunaj ne
priznava in da Slovenija ni pravna naslednica po ADP je
nekaj dni po obisku Faymanna ponovil avstrijski zunanji
minister Michael Spindelegger.

Dodal pa je, da to ne spreminja dejstva, da ima Avstrija
obvezo izpolniti ADP.
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IZ ÆIVLJENJA V ARGENTINI
TONE MIZERIT

Vladna ofenziva se na-
daljuje. Bistra Kirchnerjeva
strategija prej ali slej rodi
zaæelene sadove in uradni
tank je pogazil poloæaje
opozicije, ki ni enotna in
tudi nima enotnega cilja.

Uklonjeni parlament.
Zakon o avdiovizualnih
medijih je bil æe potrjen v
poslanski zbornici. Vsi
raËuni opozicije, ki je upa-
la na uspeπno blokado, so
se razblinili ob dveh moË-
nih dejstvih. Prvo je
ideoloπke narave: levica je
ponovno potegnila z vlado.
SocialistiËni poslanci, ki so
do πe nedavnega javno kri-
tizirali zakonsko besedilo,
so ga brez nadaljnjega pod-
prli, potem, ko je vlada
umaknila Ëlen, ki je odpiral
vstop v te medije telefons-
kim druæbam. OËividno jih
ne skrbi vladna kontrola
nad mediji, ki jo ta zakon v
praksi izpostavlja. To je si-
cer potem sproæilo kratek
stik v socialistiËnih vrstah, a
πkoda je bila æe storjena.
Drugo dejstvo pa se nanaπa
na finance. ©tevilne provin-
ce imajo hude ekonomske
probleme. Dolgovi rastejo
in krajevne oblasti nimajo
denarja niti za plaËe usluæ-
bencev. Vsaka ,,pomoË” iz
Buenos Aires je tako
dobrodoπla. A taka pomoË
ima svojo ceno. Nekaj dni
pred glasovanjem v poslan-
ski zbornici je vlada poslala
provinci Chubut dodatnih
πest milijonov. Ne bomo
trdili, da je to spremenilo
staliπËe poslancev te pro-
vince. A Ëudno je, da je do
zadnjega guverner Das Ne-
ves kritiziral zakonsko be-
sedilo, njegovi poslanci so
ga pa volili. Potem se je
ujezil, Ëeπ, nihËe nima pra-
vice sumiti kaj napaËnega.
A kako naj si drugaËe razla-
gamo ta pojav? Druge pro-
vince so manj izpostavlje-
ne, a uËinek je isti.

In v senatu? Postopek je
bil torej enostaven, ko je
opozicija videla, da ni
moËi prepreËiti potrditev
vladnega besedila, je za-
pustila zbornico in vlada je
dosegla svoj cilj. Opozicija
sicer obtoæuje vlado, da je
bil celoten razvoj nepravi-
len in grozi s sodnim
postopkom, kjer naj konË-
no vrhovno sodiπËe potrdi,
da je zakon neveljaven. A
to so bolj sanje kot stvarn-
ost. Besedilo je moralo nato
v senat. A ga niso poslali
takoj, kot je navada. PoËa-
kali so, da je predsednica
potovala in je Cobos prev-
zel zaËasno vodstvo dræa-
ve. V senatu ga je nadome-
stil provladni Pampurro, ki
je zakon poslal v debato
samo dvema komisijama,
kjer ima vlada zagotovljeno
veËino (in ne petim, kot je
nameraval Cobos). Lahko
podpredsednik, ko se bo
vrnil, to spremeni in poπlje
osnutek v obravnavo πe os-
talim komisijam,? Ni jasno,
ker je celotno stanje edinst-
veno. Opozicija pa se zelo
pazi, da ne bi storila kake
nelegalne poteze. Tisti, ki
poloæaj poznajo, ugotavlja-

jo, da ima vlada tudi v
senatu zagotovljeno izgla-
sovanje. A je nekaj zelo
konfliktivnih Ëlenov, ki jih
bo senat skoraj gotovo
spremenil. V tem primeru
se mora osnutek vrniti v
poslansko zbornico, da
spremembe potrdi ali zavr-
ne. Dejstvo je, da ni og-
roæana le svoboda izraæan-
ja, ampak tudi mnoga pod-
jetja (v prvi vrsti skupina
Clarín), ki bodo prisiljena
prodati svoje storitve. V
nevarnosti je pa tudi obstoj
kabelskih informativnih ka-
nalov (TN, América 24 in
Canal 26).

O prozornosti in πe kaj.
Pretekli teden se je nadalje-
vala tudi kampanja okoli
ponarejenih zdravil in ko-
rupcije v sindikalnih usta-
novah zdravstvene oskrbe.
Vedno novi dokazi prihaja-
jo na dan in priËajo o raz-
paseni navadi osebne
obogatitve na raËun druæ-
be. Vedno bolj jasna pa je
tudi sled, da je mnogo nev-
rednega denarja πlo za
kampanjo sedanje predsed-
nice. Ime blagajnik te kam-
panje se vedno bolj pogos-
to pojavlja v zvezi s Ëeki, ki
so jih izstavili razni labora-
toriji, ki jih sedaj raziskuje
sodnik Oyarbide. PajËevina
te korupcije je tako razpa-
sena, da ji ni videti konca.
Je sodnik Oyarbide potoval
v Salto na praznovanje
Marije ,,Virgen del Mila-
gro”, da jo je prosil za
Ëudeæ? Ker zgleda, da brez
boæje pomoËi ne bomo nik-
dar zvedeli celotne zgodbe
te afere, πe manj pa videli,
da bodo krivci sojeni in
kaznovani.

Megleno obzorje. V vr-
veæu zakona o medijih in
razpasene korupcije je sto-
pilo nekoliko v ozadje
vpraπanje strank in kandi-
datov. Kljub temu je nekaj
novosti na tem podroËju.
Na primer, πef vlade avto-
nomnega mesta Buenos Ai-
res in vodja stranke PRO
Mauricio Macri je æe
potrdil, da stranka leta
2011 ne bo πla v povezavo
s Cobosom, temveË bo nas-
topila s svojim
predsedniπkim kandidatom.
Druga osebnost, ki bo ver-
jetno igrala kljuËno vlogo
je bivπi predsednik Duhal-
de. Te dni je izjavil, da bi
rad postal zaËetni Ëlen
moËne povezave, ki naj bi
dræavo pripeljala do bistve-
nega soglasja v druæbi. Nje-
gova ideja je obnoviti bi-
partidizem radikalov in pe-
ronistov. Strategija pa sloni
na nekem prvem koraku, ki
je: osvojiti peronistiËno
strukturo province Buenos
Aires. Mu bo uspelo? S svo-
je strani je napovedal po-
hod na politiËni oder tudi
glavni tajnik CGT, sindika-
list Hugo Moyano. Organi-
ziral je æe svojo strujo v
sklopu peronizma. Prvi nje-
gov cilj je postati guverner
province Buenos Aires.
SvojËas je izjavil celo, da bi
pravzaprav lahko bil tudi
predsednik dræave. No, se-
daj pa lahko mirno spimo.

VTISI IZ SLOVENIJE

(OD NA©EGA DOPISNIKA)

V letoπnjem pr-
vem koncu tedna v
mesecu septembra
so se zgodili æe 44.
πtudijski dnevi Dra-
ga 2009 v Finægarje-
vem domu na OpËi-
nah pri Trstu.
Letoπnji motto je bil
,,Z neudeleæbo ni-
koli ne moremo dati
smeri”. Stavek pripa-
da Famille Chretien-
ne o Robertu Schu-
manu.

V petek, 4. sep-
tembra je program
zaËel s pozdravnimi
nagovori raznih
osebnosti, sledilo pa

je predavanje prof. Davida Bandlja z naslovom Mi se
imamo radi. Naslov se je nanaπal na odnose med sloven-
skimi rojaki v zamejstvu (v Italiji) in v Sloveniji. Po
njegovem prepriËanju se to, da se ,,imamo radi”, ne pozna
na ravni druæbe, da ni zadosti povezanosti. DrugaËe je na
ravni kulture, kjer je dosti veË poznavanja in sodelovanja
med razliËnimi vejami Ëlovekove umetnosti. Posebej je
analiziral literarno æivljenje, uveljavljanje priznanih avtor-
jev in teæek dostop mlajπih do tega uveljavljanja, o
teæavnem konkuriranju zamejskih zaloæb z zaloæbami iz
matiËne dræave. Poudaril je tudi sodelovanje med skavtski-
mi in drugimi podobnimi slovenskimi organizacijami na
obeh straneh dræavne meje.

O sobotnem izvajanju dr. Boπtjana Æekπa smo pisali æe
v prejπnji πtevilki.

Nedeljsko jutro je zaËelo z maπo, ki jo je daroval
træaπki πkof msgr. Evgen Ravignani, somaπevali pa so
pesnik Stanko JaneæiË, p. Edvard KovaË in Pavel UrπiË, ki
je deloval kot izseljenski duhovnik. Iz Vatikana je æe priπla
odloËba, kdo bo nadπkofa nasledil, zato je bilo njegovo
maπevanje tudi neke vrste poslovitev od Drage.

Dopoldansko predavanje je obiËajno posveËeno du-
hovnim temam. Letos je bil povabljen franËiπkan p. dr. Edi
KovaË, ki je z naslovom PostkrπËanska era ali vek novega
krπËanstva? opisal, analiziral stanje krπËanstva v Evropi. V
njej krπËanstvo izgublja svoj vpliv, prepoznavnost in se
sooËa s konkurenco drugih verstev, drugih kultur, kar naj
bi - za nekatere - pripeljalo v dokonËen propad evropske
civilizacije in njene duhovne kulture. Potem je naπtel

Minister za Slovence v za-
mejstvu in po svetu Boπtjan Æekπ
je odprl razstavo Stanislava Ko-
blarja z naslovom ,,Od zabrisa
do prenove identitete; Slovenci v
Bosni in Hercegovini 1530-
2009”.

Koblar je dejal, da ni æelel
podajati podrobnega pregleda pre-
seljevanja, paË pa je æelel opozo-
riti na problem ohranitve njihove
identitete.

Razstava - postavljena na 24
panojih - se zaËne z eksotiËnimi
odhodi in popotovanji posamezni-
kov in skupin v te kraje; poudarek
pa je na kontinuiranem bivanju, ki
se zaËne z avstro-ogrsko zasedbo
leta 1878 in traja vse do danaπnjih
dni, je pojasnil avtor razstave.

©tevilo Slovencev v Bosni in
Hercegovini (BiH) ni nikoli prese-
glo 7000 oziroma 0,3 odstotka
skupnega πtevila prebivalstva, je
povedal Koblar, ki se mu bolj kot
ta πtevilka zdi pomembna
dediπËina 130-letne neprekinjene
dejavnosti slovenske skupnosti v
teh krajih, ,,ki se ponaπa z izjem-
nim ugledom in nesorazmerno ve-
likim deleæem preseænikov na vseh
podroËjih æivljenja”.

Po besedah Æekπa razstava
pripoveduje o neskonËno dolgem
sodelovanju med Slovenijo in Bo-

Slovenska vlada
kupila

©tudentski dom
Korotan

Slovenska vlada je kupila stoodstotni
poslovni deleæ druæbe ©tudentski dom
Korotan, so sporoËili z ministrstva za
visoko πolstvo, znanost in tehnologijo.

Na glavni skupπËini druæbe na Duna-
ju so v sredo, 16. septembra sklenili, da
se osnovni kapital druæbe poveËa z
denarnim vloækom edine druæbenice,
Republike Slovenije, v viπini 5,6 milij-
ona evrov.

Mohorjeva druæba v Celovcu se je
namreË letos julija zavezala Sloveniji
prodati ©tudentski dom Korotan, opremo
in drobni inventar. Træna vrednost ne-
premiËnine znaπa nekaj Ëez pet milijo-
nov evrov, ocenjena vrednost opreme in
drobnega inventarja pa nekaj manj kot
170.000 evrov. Ostala sredstva bodo
namenjena za plaËilo davkov in stroπkov
prepisa, so sporoËili z ministrstva.

Glavna skupπËina druæbe je obenem
razreπila dosedanjega poslovodjo Anto-
na Levstka in za novega imenovala
Mitjo ValiËa.

V πtudentskem domu Korotan na
Dunaju je trenutno na voljo 85 leæiπË,
od tega jih je 61 namenjenih πtudentom
iz Slovenije in slovenskim zamejcem iz
Koroπke. V njem je tudi sedeæ druπtva
Kulturni center Korotan, v katerem pote-
kajo prireditve za promocijo slovenske
kulture in znanosti.

Draga 2009
moæne cerkvene reakcije na tako situacijo: zaprtje v lastni
geto s strogo doktrino, kar bi jo pripeljalo v pietetizem ali
fundamentalizem. Druga moænost je usmeriti se v
ravnoduπje, ker naj bi krπËanstvo Evropi æe prispevalo
svoje, zdaj pa je Ëas, da umre in pusti mesto drugim
verstvom. Sam pa je mnenja, da nobena od teh poti ni
pravilna, ker naj bi danaπnji Ëas dajal veliko moænosti za
novo sveæino krπËanstva. Ta sveæina ima med sestavnimi
deli lepoto, svobodo, prijateljstvo z drugimi, predvsem z
Bogom.

Popoldansko, zakljuËno predavanje je imel sociolog
Matej MakaroviË, ki je s pomoËjo projekcij na platno
govoril o Sloveniji, Evropi in globalizaciji. Opredelil je πtiri
razseænosti globalizacije in jih apliciral na evropsko in
slovensko dejavnost. Pri slovenskem primeru je razvil tri
primere mitologij, ki so nastale kot posledica ali odpor
globalizaciji: mit o ,,plemenitih tajkunih”, ki so v ,,nacio-
nalnem interesu” zgradili svoj monopol, ki ni niË boljπi od
drugih; mit o ,,plemenitem totalitarizmu”, ki vztraja pri
ohranjanju lepega spomina komunistiËnega reæima; mit o
,,domaËi vsevednosti”, ki zagovarja prepriËanje v lastno
samozadostnost.

Predavanjem se
je letos pridruæila πe
predstavitev fotomo-
nografije Alice Zen
ob 85-letnici prof.
Alojza Rebule in fo-
tografska razstava
Petra Cvelbarja v
bliænji BambiËevi ga-
leriji.

Ob vsakem obis-
ku se razgledujemo
po prostoru in ocen-
jujemo udeleæbo.
Letoπnji obisk ni bil
niË slabπi od
prejπnjih; morda celo
boljπi.

Kot je v nekem
intervjuju rekel
predsednik Druπtva slovenskih izobraæncev Sergij Pahor,
je Draga v Ëasu komunistiËnega reæima privlaËevala s
svojim samostojnim in kontestatorskim programom. Zdaj,
ko tega naboja ni veË, iπËejo vzbujati zanimanje s
prodornimi predavatelji. Da je predavatelj res pomemben
je dokaz tudi nedeljsko dopoldansko predavanje, ki je
imelo veliko posluπalcev, Ëe ga primerjamo s katerim
izmed prejπnjih.

GB

Razstava o Slovencih v BiH
sno in Hercegovino, ,,kljub temu, da
se je avtor omejil na zadnjih 500
let”. Preseljevanje Slovencev v BiH
je Æekπ razdelil na tri valove. V
prvem valu oziroma obdobju je πlo
,,za eksotiko”, ki je, tako Æekπ, traja-
la do 19. stoletja, ,,ko je πlo zares”.
V tem Ëasu so se v te kraje zaËeli
priseljevati duhovniki, gozdarji in
,,panslovanski navduπenci”, ki so so-
delovali v bojih proti Turkom. NaËrt-
no priseljevanje pa se je zaËelo v
Avstriji, prvi in drugi Jugoslaviji, je
prepriËan Æekπ.

,,Po osamosvojitvi Slovenije smo
se zaprli in obravnavali svoje teæave
in Ëe æe pogledamo kam, pogledamo
na Zahod,” je dejal Æekπ, ob Ëemer
se mu zdi prav priËujoËa razstava
pomembna, da se ,,odpremo na vse
strani sveta”. Poudaril je, da precej
Slovencev æivi v BiH, a se jih ne da
preπteti; njihovo preπtevanje, kot vsa-
ke manjπine, je, kot je dejal, ,,smrtni
greh”. Ob tem je spomnil tudi na
ugledne Slovence, ki so bivali v BiH,
kot so Anton Aπkerc, Ivan Cankar in
Ivana Kobilca.

DvojeziËna dokumentarna razsta-
va, ki gradivo ponuja v slovenskem
in bosansko-hrvaπko-srbskem jeziku,
bo v Cankarjevem domu na ogled do
25. septembra. Pozneje pa se seli πe
v Zgodovinski muzej v Sarajevu in
Banski dvor v Banja Luki.

Matej MakaroviË

Edi KovaË
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SLOVENCI V ARGENTINI

Zaradi zdravstvenih razlogov, ker smo se vsi bali
nove gripe, smo letos najprej prestavili Alojzijevo pro-
slavo in jo nato zdruæili s Slomπkovo v nedeljo, 23.
avgusta.

Sveto maπo za naπe
vzgojitelje in katehete
je daroval izseljenski
duhovnik v NemËiji g.
Marjan BeËan. V pridigi
nam je govoril, kako
osreËevati sebe in dru-
ge. Najti moramo Ëas
za molitev. Za zgled naj
nam bosta sv. Alojzij in
blaæeni Anton Martin
Slomπek.

Vodstvo sv. maπe je
prevzela Slomπkova
πola, petje pa Roæmano-
va πola ob spremljavi
orgel in kitar.

Po sveti daritvi smo
se otroci, starπi in uËitelji
podali v dvorano πkofa
dr. Gregorija Roæmana.
©olska referentka ZS ga.
Alenka Prijatelj Schiffrer
je pozdravila vse navzoËe, posebej pa obiske iz Koroπke
(oktet Suha, podjunski Trio Lipusch in druge).

Sledila je otroπka igra Kekec in Mojca v izvedbi
BalantiËeve πole iz San Justa. Mladi igralci so z
navduπenjem in z dobro voljo zaigrali svoje vloge.

ObËinstvo pa je z zanimanjem in radovednostjo sledilo
poteku igre.

Kekec je πel sluæit k sosedovim. Vzel je s seboj citre
in veliko dobre volje. Pomagal je vsem, s katerimi se je
sreËal, posebno pa slepi Mojci, da je ozdravela. Igra nas
uËi kaj vse premore dobro in poπteno srce.

Opisali bomo samo nekatere igralce … Marjan
Vombergar (Kekec) je korajæno in sproπËeno zaigral
glavno vlogo; Marija Pavla Mehle (Mojca) pa se obËu-
teno in neæno væivela v vlogo slepe deklice. OdliËno sta

tudi zapela svoje pesmi. Marko ©enk (Roæle) je prikazal
strahopetnega deËka; Jana UrbanËiË (Tinka) pa dobro
dosegla vlogo KekËeve sestre. Mikaela Oblak (Pehta) je

Oktet Suha in Podjunski
trio Lipusch sta v nedeljo, 30.
avgusta 2009 obiskala
mendoπko skupnost. Rojake iz
avstrijske Koroπke smo veseli
sprejeli. Gostovanje se je
priËelo s popoldansko sv.
maπo, pri kateri so naπi gostje
sodelovali z lepim petjem.

Po odmoru jim je izrazil
dobrodoπlico Slovenski mla-
dinski oktet s tremi pesmimi
pod vodstvom Toneta ©tirna.

V imenu Druπtva je goste
pozdravil predsednik inæ. Mi-
lan NemaniË.

Nato je priËel nastop Ok-
teta Suha. Od prvega trenutka
smo se zavedli, da so nam
predragi Koroπci pripravili ne
samo koncert marveË æiv opis
svojih krajev, navad in æivl-
jenja. Mag. Jokej Logar je du-
hovito in navduπeno povezo-
val ves program, ki so ga za
potovanje po Argentini pripra-
vili zdravi, æivahni, veseli pri-
jatelji, koroπki fantje. S pazlji-
vim ujemanjem so nam ustva-
rili pravo veselico. Dosegli so
takojπen pozor v polni
mendoπki dvorani.

Naπi mali otroci so po pr-
vih pesmih posedli po tleh
pred prvo vrsto sedeæev in
navduπeno s ploskanjem
spremljali vesele pesmi. Po-
sebno je vægalo razgibano rit-
miËno petje.

Seznanili smo se s
koroπkim nareËjem in novimi
besedami, ki nam jih je pouË-
no podajal napovedovalec.

Oktet nam je zapel sle-
deËe skladbe: Nocoj je prav-
na uπtna noË- Ljudska iz ©tel-
ena, Tam kjer teËe bistra Zila
- J. Ketnig, Bebenau - P. Kern-
jak, PastirËek - Fran GerbiË,
Oj priπel sem na okence -
ljudska iz KrËanj, KranjËiËev
Jurij - ljudska F. Cigan, ©tek
ne gra - Anita Hudl in P.
Krop, Kaj narediπ - H. Germ
in B. Logar, Dos palomitas -

»eprav æe nestrpno, smo z
velikim navduπenjem v
Ëetrtek 27. avgusta doËakali
prihod okteta Suha in podjun-
skega trio Lipusch, ker se jim
je zakasnil polet iz Bariloch.
MoËan zaËetni aplavz nav-
zoËih je prijetno razveselil
nastopajoËe in jim dovolil
pustiti ob strani utrujenost za-
radi voænje in visoke tempe-
rature.

Med nastopom smo na
ekranu ob odru uæivali slike
zbora in najlepπih krajev Slo-
venije.

Ko so odpeli prvo pesem,
jih je pozdravil predsednik
doma Vinko Glinπek ter jim na
kratko opisal zgodovino o nas-
tanku Slovenske vasi, nato pa
jih prosil, naj nas popeljejo v
Ëarobni svet pesmi.

Predstava je bila razdeljena
v tri dele. Najprej so nam
veselo in æivahno zapeli prele-
pe koroπke pesmi, ki jih je
marsikdo ganljivo s tihim
brundanjem spremljal.

V drugem delu je nastopil
trio Lipusch in vzbudil v celi
dvorani spremljavo ritmiËnega

MENDOZA

Koroπci v naπi sredi
prir. Anka Gaser z odliËno
izgovorjavo πpanπËine, Dve-
nadcat razbojnikof - Æarof,
Roæ, Podjuna, Zila - J. Mikula,
J. Olip, Jes pa moj gvaæek . P.
Kernjak. Izven programa in za
konec πe: N´mav Ëez izaro -
Treiber in Vinski bratje - Mili-
ca Hartman in B. Logar.

Poleg pesmi vse treh
koroπkih pokrajin nam je oktet
tudi predstavil nove sodobne
skladbe, ustvarjene in
posveËene oktetu, kar seveda
bogati narodni pevski zaklad.
Novi ritmi navduπujejo poseb-
no mladino in ustvarjajo
vzduπje domaËe veselice.

Po prvem delu nastopa se
je oktetu pridruæil Podjunski
trio z izvajanjem svojih
poskoËnih melodij, s sprem-
ljavo harmonike, kitare in
basa. KonËno so vsi skupaj
zapeli dve skladbi voditelja
tria Beta Lipuscha.

Oktetovci so se zahvalili
za sprejem in posreËeno daro-
vali Druπtvu in naπi slovenski
πoli uËbenike za osnovo πolo.
Mendoπko Druπtvo je izrazilo
hvaleænost s svojim darilom.

Poudariti æelimo dejstvo,
da imajo Koroπci sliËne name-
ne in teæave pri ohranjevanju
narodnih vrednot in posebno
slovenskega jezika, kakor mi v
Argentini.

Razveselilo in presenetilo
nas je, da se veËina pevcev,
vsak v svojem kraju, posveËa
uËenju po avstrijskih dvoje-
ziËnih πolah. Opazili smo av-
tentiËen izraz ljubezni do na-
rodnih vrednot . Njihov zgled
nam je v veselje in
zadoπËenje.

Po nastopu smo πe dolgo
ostali skupaj in pri pogrnjenih
mizah z mendoπko kapljico in
prigrizkom. Odbor Druπtva se
iskreno zahvaljuje koroπkim
gostom in vsem rojakom ki so
pomagali za uspeh slovenske-
ga veËera.

Arh. Boæidar Bajuk

SLOVENSKA VAS

Oktet Suha in Trio Lipusch
aplavza in petja.

V tretjem delu nas je oktet
popeljal v svet, ko so pevci
zapeli v razliËnih jezikih. Vsa-
ka pesem je imela jasno pred-
hodno razlago o njeni vsebini
in nastanku. Posebno
navduπenje in celo vriskanje
so vzbudili s pesmijo Paloma,
saj so v izgovorjavo uspeπno
vloæiti posebno paænjo.

Preden so pevci zapustili z
oder se je gostom toplo zahva-
lil predsednik Glinπek in vsa-
kemu podaril zgodovinsko kn-
jigo Slovenske vasi, izdano ob
petdesetletnici Druπtva. Oktet
pa se je oddolæil z lepim πtevi-
lom uËbenikov za pouk
slovenπËine.

V poznih veËernih urah so
nam vsem postregli πe z okus-
nim in mojstrsko peËenim asa-
dom, med tem pa smo πe ved-
no prepevali in se veselili z
odliËnimi gosti. Tudi ples je
priπel na vrsto, ko je znova
zaigral trio, dokler se nismo z
æivahnim in prenovljenim raz-
poloæenjem razkropili na svoje
domove.

a.c.

SRE»ANJE OSNOVNIH ©OL

,,Jaz pa pojdem in zasejem
dobro voljo pri ljudeh ...”

odloËno nastopila na odru, Ivan Kræiπnik (Skaze) pa jo
je posreËeno spremljal. Tudi Valerija Oblak in Maksi
Trpin sta dobro zaigrala. Katja UrbanËiË pa je umirjeno

odigrala KekËevo mamo.
PrepriËljivo so tudi nastopili πe: Prisank, gostilniËar,

kmet, dekla in vaπki otroci, kakor tudi pastiriËke in
pastirci. ©e enkrat Ëestitamo vsem igralcem, posebno
pa tistim, ki so imeli daljπe vloge!

Velika ljubezen in poærtvovalnost reæiserke Danice
Malovrh in njene pomoËnice Marije Zupanc UrbanËiË
sta se izrazili v izredni odrski predstavi. Mojstrovina
scenografa g. Toneta Oblaka in starπev je tudi omo-
goËila krasen uspeh.

Razne vesele pesmi sta nauËili Marija Krajnik
©trubelj in Kristina SkvarËa ©enk, folklorne plese pa
Mirjam Mehle Javorπek, kakor tudi predvajanje glasbe
in zvoËnih efektov. Glasbene vloæke sta imela na skrbi
Marcelo Brula in Marta Selan Brula. ©epetalka je bila

Marta Petelin. Ustrezni rekviziti
(skrb Veronike Malovrh in Mir-
jam Oblak) ter kostumi (delo
Marte UrbanËiË Oblak, Cilke
Bregar Bruno in pomoËnice) so
olepπali izvedbo. Za maskiranje
so poskrbele Joæica Malovrh
Grilj in mamice; za mikrofone
LuËka Bergant Uπtar; za luËi in
zvok pa Pavel Malovrh ml., Mar-
ko ©trubelj, Luka ©trubelj, Erik
Oblak, Aleks Puntar in Pavel
Erjavec.

Voditeljica BalantiËeve πole
ga. Irena UrbanËiË Poglajen se je
ob koncu igre πe posebej zahva-
lila starπem mladih igralcev za
pomoË in prizadevanje. G. Mar-
jan BeËan je zelo pohvalil vse, ki
so igrali ter uËili in pomagali pri
tako odliËni predstavi.

Taka enkratna izvedba, kot
smo je bili deleæni, nam bo πe dolgo Ëasa ostala v
spominu!

-a -c
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G. JOÆE
RAZMI©LJA

Sanhuπki Slovenci smo s posebnim veseljem priËakova-
li obisk Koroπkih rojakov, okteta Suha in trio Lipusch. V
soboto, 22. avgusta smo v velikem πtevilu napolnili
dvorano za njihov prvi nastop. Izvrstno pripravljen oder,
zasluga Toneta Oblaka, je Ëakal pevce in inπtrumentiste. V
imenu Naπega doma je pevce in vse
navzoËe toplo pozdravila ga. Tatjana
Modic Kræiπnik in predstavila v slovens-
kem in πpanskem jeziku naπe visoke
goste iz Koroπke deæele. Obπirno pevsko
ustvarjanje Okteta Suha sega æe pred
skoraj 30. leti, ko je leta l980 tedaj πe
πtudent glasbe Bertej Logar zbral okrog
sebe nekaj fantov iz cerkvenega zbora
na Suhi, da bi z njimi pripravil nekaj
pesmi za novoletno koledovanje. Prav
kmalu so postali znani po vsej dvojeziË-
ni Koroπki in kasneje z raznimi koncerti
po raznih delih sveta.

Podjunski Trio Lipusch pa je bil pa
ustanovljen leta l995. Skupina redno
igra na veselicah in je imela nad 400
nastopov na Koroπkem, v Sloveniji in NemËiji ter na raznih
pevskih potovanjih z Oktetom Suha. Leta l998 je trio izdal
svojo prvo zgoπËenko, z naslovom ,,Podjunski zvoki”.

Glasbeniki v skupini so: harmonikaπ Stefan Petjak,
basist Albert Krop ter kitarist in vodja skupine Berti
Lipusch. Alberta Krop-a je na tej turneji nadomestil Günter
Weratshnig. Na koncertnem potovanju po Argentini se jim
je πe pridruæila pevka Alina Logar.

Oktet Suha pa sestavljajo: 1. tenor: Pepej Krop in
Günter Weratschnig, 2. tenor: Pavel Olip in Jokej Logar. 1.
bas: Franc Opetnik in Lenart Katz. 2. bas: Branko Kolter in
Sigi Kolter

Koroπka pesem seæe v srce na poseben naËin, s
posebno silo. Slomπek je dejal: ,,Slajπe reËi na svetu ni,
kakor je pesem lepa”. Vladalo je izredno prisrËno vzduπje,
veselje in navduπenje. Oktet Suha nam je podal koncert s

prelepim izborom pesmi, Trio Lipusch pa je z veselimi
melodijami popestril veËer. Nagradili smo jih z moËnim
aplavzom, ki ga kar ni hotelo biti konca.

Na dvoriπËu je Ëakala zakuska za vse navzoËe. Imeli
smo priloænost, da smo se pevcem osebno zahvalili, se
med seboj pogovarjali in spoznavali. Srce in duπa sta bili
napolnjeni s pesmijo. Slovenski pregovor pravi: ,,Kar je
polno srce, usta rada govore”. Usta pa so pela; krepko in
veselo se je pesem izlivala in napolnila vse dvoriπËe.

POSLOVILNI VE»ER
Po raznih koncertih po naπih slovenskih Domovih, in

nastopih v Mendozi in Barilochah, je turneja Okteta Suha
in skupine Trio Lipusch priπla h koncu.

V Naπem domu v San Justu smo se zbrali k poslovilne-
mu veËeru, v soboto, 5. septembra. Ob okroglih mizah
smo se zbrali ljubitelji slovenskega petja, da bi πe zad-

njikrat sliπali slovenske pesmi in melodije in se ob zvokih
priznanih inπtrumentistov zavrteli ter podoæiveli pravo
slovensko veselico. Za odrsko sceno je zopet poskrbel in
jo obogatil naπ veliki mojster Tone Oblak. V ozadju je bila
okraπena velika slike slovenske zibelke z materjo, ki bdi
nad svojim otrokom. Pod sliko pa velik slovenski πopek

Zavihajmo
rokave

Tako nam je bilo naroËeno
pred 60 leti. NihËe ni vedel in ne

povpraπeval, od kod in kdo je to svetoval. Vsakdo je vedel,
kaj mu je storiti.

In vsakdo jih je tudi zavihal. Vsak po svoje. Nekateri so
prijeli za kramp in lopato, drugi so delali naËrte, spet drugi
so dajali denar. Vsi so darovali svoj Ëas, znanje in
izkuπnje. In spet so bili tisti, ki so nas navduπevali, itd.

NihËe ni zaostal. Vsi so imeli zavihane rokave. Vse to
prizadevanje so spremljali z molitvijo tudi oni, ki niso
mogli pomagati na drug naËin.

Z zavihanimi rokavi smo si izgradili lastne druæinske
domove in nikakor nismo pozabili naπih skupnih domov,
ki πe danes obstojajo.

Nismo veË drugje iskali stanovanja in ne prosili prosto-
rov za skupne prireditve. Tega smo bili naveliËani mi in
oni, ki so nam jih posojali.

Tako so nastali prostori za naπe druæinske potrebe in
istoËasno πe naπi krajevni domovi, ki na svoj naËin
ohranjajo naπ obstoj. Oboje smo potrebovali in za oboje
smo imeli dovolj Ëasa, ljubezni, moËi, idealizma in
denarja.

Vse to je bilo narejeno, ker smo si znali in hoteli
zavihati rokave in smo imeli smisla za skupne stvari.

Tako smo lahko ponosni na naπe πole vseh stopenj, kjer
uËiteljice in uËitelji vzgajajo naπo mladino in starπem
brezplaËno pomagajo æe toliko let.

Vse delo naπih organizacij, pevskih zborov, dramskih
nastopov in vseh drugih posameznikov ali skupnosti, je
nepoplaËljivo na tem svetu.

Mnogi so obdræali zavihane rokave in πe danes deluje-
jo kot v preteklih Ëasih. So razliËni naËini kot smo razliËni
ljudje.

Imamo stanovanjske hiπe in imamo skupne domove.
Hvala Bogu! Obojne uporabljamo za naπ prihodnji obstoj.

Druæine naj dajejo rast narodu, skupni domovi pa naj
ohranjajo naπe narodno prepriËanje.

Kako je z naπo svobodo
Svoboda je gotovo zelo velika vrednota in zanjo smo

pripravljeni vËasih veliko storiti. Zanimivo je posluπati
ljudi, kako se v najrazliËnejπi krogih sklicujejo na svobodo
in kako zelo so obËutljivi, Ëe dobijo obËutek, da je njihova
svoboda v Ëem kakorkoli krπena. Prav je, da znamo biti
obËutljivi za to.

Ob vsem tem pa je zanimivo opazovati, kako prav isti
ljudje, ki znajo biti zelo obËutljivi za svobodo, sploh ne
opazijo, kako zelo so zmanipulirani od reklam, od javnega
mnenja, kako jim nekdo drug diktira, kako morajo
razmiπljati. Pa πe na to pogosto pozabljajo, da moja
svoboda lahko omejuje svobodo bliænjega in obratno in da
je tu treba iskati pravo ravnoteæje.

So ljudje, ki so v najstroæjem zaporu znali ostati
notranje svobodni, in so ljudje, ki ob se vsej zunanji
svobodi poËutijo nesvobodne.

Razmiπljanje o svobodi je stvar celega naπega æivljenja.
Vsi æelimo biti svobodni. Ali to smo, ni odvisno samo od
drugih, od zunanjih okoliπËin, ampak tudi od nas samih.
Nam vsem æelim, da bi znali biti svobodni.

Metka Kleviπar

NA© DOM SAN JUSTO

Obisk pesmi in veselja
rdeËih nageljnov; raznovrstno zelenje pa je vsenaokrog
krasilo oder.

Kulturni program je povezovala ga. Andrejka Puntar
Gaser. Nagovorila je naπe goste s Koroπke, ki so v tem Ëasu
razvili med nami prav prisrËno prijateljstvo. Uæivali so

lepote naπe argentinske zemlje, a predvsem spoznali delo
v naπih slovenskih domovih. Vsi smo odkrili obojestransko
prizadevanje za ohranitev slovenskih vrednot.

Turneja je priπla h koncu, zato smo jim SanhuπËani
pripravili v slovo program, da bi se ogledali πe nekaj naπih
dejavnosti, ki nas zaposlujejo med letom. Predstavila se
nam je folklorna skupina Mladika, ki jo vodijo mlade sile:
prof. Mirjam Mehle Javorπek skupaj s prof. Berni Juhant in
LuËko Groznik. Mlajπa otroπka skupina nam je v barvitih
podeæelskih noπah poklonila ,,otroπki plesni prizor z Go-
renjske”.

Nato je Meπani pevski zbor San Justo, ki letos obhaja
37. leto obstoja, pod vodstvom ge. Andrejke Selan Vom-
bergar zapel pesmi: ,,Priπli so, priπli, πtirje Gorjanci”, v
priredbi znanega koroπkega skladatelja, dr. Franceta Ciga-
na in ,,El Caramba”, argentinskega komponista Sagastiza-

bala. Vokalno tehniko zbora je imel na skrbi
Marcelo Brula.

Ko je Oktet Suha zaËenjal s svojimi prvimi
koncerti, nas je zapuπËal znani Koroπki pesnik
Valentin Polanπek. Med njegovim literarnim
zakladom je zapisano: ,,Zdaj, prijatelj, dragi moj,
kakor vËasih πe zapoj. Naj ta pesem prijatelje
pozdravi, naj ponesem veselje po daljavi: petje -
duπe cvetje!” In naπa duπa je bila znova obdarje-
na s krasnim πopkom petja. Na oder so pristopili
naπi dragi gostje - Oktet Suha, ki je svoje
talentirane interpretacije æe ponesel πirom Argen-
tine in se je s tem veËerom poslovil od nas.

Zapeli so nam: Mav Ëez izero; VenËek
Koroπkih pesmi; Tam kjer teËe bistra Zila, Paloma
(argentinska), Kaj narediπ? in Roæ, Podjuna, Zila.

Po konËanem kratkem koncertu je v imenu
okteta prevzel besedo g. Pavel Olip in se zahvalil Naπemu
domu San Justu, ki je imel na skrbi odgovorno organizacijo
turneje po Argentini. Zahvalo je izrekel predsedniku prof.
Karlu Grozniku in gdË. Ivani Tekavec. IzroËil je pozdrave
v imenu KrπËanske kulturne zveze in podaril nekaj gradiva,
za katerega se je naπ predsednik iskreno zahvalil.

Prav tako so pristopili na oder Blaæ MikliË, Janez BeliË
in Toni Rovan, ki so spremljali skupino in jo vodili po
naπem velikem Buenos Airesu.

Poln kovËek otroπkih knjig, DVD, CD in πe marsikaj so
izroËili voditeljici BalantiËeve πole, ge. Ireni UrbanËiË
Poglajen.

Zahvalo in pohvalo so izrekli tudi zborovodkinji ge.
Andrejki Selan Vombergar in Andreju Selanu ter Tonetu
Oblaku, ki je obogatil njihove predstave s prelepo sceno.

NajveËjo zahvalo za izredno urejen potek celotne
turneje po Argentini je pa zasluæila gdË. Mirjam Oblak, ki
je od vsega zaËetka izpostavila zveze in oblikovala to
potovanje s koncerti v vseh naπih slovenskih srediπËih. Njej
je Oktet v znak neizmerne hvaleænosti namenil prelepo
pesem ,,GoreËi ogenj brez plamena”.

V drag spomin na sreËanje s slovenskimi rojaki v
Argentini, posebno na to zatoËiπËe, ki se imenuje Naπ
dom, sta predsednik Karel Groznik in tajnica Berni Juhant
izroËila oktetu Suha in predstavniku Tria Lipusch spomin-
sko plaketo, na kateri je upodobljen grb Naπega doma.
Meπani Pevski zbor pa jim je poklonil svoji zgoπËenki:
Odmevi izpod Andov in posnetek koncerta v dvorani
Slovenske Filharmonije v Ljubljani. V imenu BalantiËeve
πole pa broπuro , ki smo jo izdali ob zlatem jubileju obstoja
ter zadnji DVD igre ,,Kekec in Mojca”. Odnesli so pa tudi
knjigo spominov slovenskih upokojencev Naπ dom ,,Iz
pregnanstva v novo deæelo”.

VeËera πe ni bilo konec. Z molitvijo je predsednik
Naπega doma povabil navzoËe, da se ob okusni veËerji v
prijateljskem krogu πe poveselimo in pogovorimo. Trio
Lipusch nas je pa ob poskoËnih melodijah navduπil, da
smo se πe zavrteli.

Zelo smo bili veseli obiska Koroπkega Okteta Suha,
kakor tudi skupine Tria Lipusch. Vlili so nam novih moËi

DRUÆINA IN DRUÆBA

pri naπem vsakdanjem prizadevanju za ohranitev sloven-
skih vrednot.

Izhaja-
jo s
K o r o π k e ,
z i b e l k e
slovenske-
ga jezika.
Danes je
K o r o π k a
dvojeziË-
no ozeml-
je, ki od
njih zahte-
va πe veËji
napor za
obstoj in
za ohrani-
tev slovenskih korenin.

Hvala Vam, dragi koroπki prijatelji za nepozabne
veËere ob prelepi slovenski pesmi, veselju in toplem
prijateljstvu!

am in iup
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PISALI SMO PRED 50 LETI
A. M. SLOM©EK IN NAπA MLADINA

Ta mesec so v Mariboru (in drugod) velike prosla-
ve ob stoti obletnici nove razmejitve lavantinske
πkofije in prenosa njenega sedeæa iz ©t. Andraæa v
Maribor (4. sept. 1859). O tem dogodku, ki o njem
pravi Slomπkov æivljenjepis (iz l. 1863), da je bilo
njegovo ,,najimenitnejπe delo”, je Svobodna Sloveni-
ja æe poroËala (...)

SLOVENCI V ARGENTINI
BUENOS AIRES

PoroËilo o πolskem teËaju dr. Antona Bonaventu-
ra JegliËa

©olsko leto se je priËelo z vpisovanjem otrok 4.
aprila t. l. Odtlej se nadaljuje pouk redno vsako
soboto od pol πtirih do pol πestih v Slovenski hiπi. 29.
otrok (16 deËkov in 13 deklic) je razdeljenih v dva
oddelka. TeËaj vodi uËiteljica ga. Marjana Batagelj,
verouk pa pouËuje Ë. g. æupnik Gregor Mali. Vsak
oddelek se deli v dve skupini z ozirom na starost
otrok in dobo obiskovanja slovenskega teËaja. Pouk
obiskujejo: BenetiË Franci, Katica in Niko, Bitenc
Tomaæ, Batagelj Gregor in Maruπka, Dolinar Andrej-
ka in Franci, Dolenc Helenca in Marijan, Fale Anica
in Justina, Gaser Metka, Jekulin Janko in Marinka,
Klavæar Ivo in Karmen, Marn Terezika, MartinËiË
Ferdi in Franci, Mehle Joæko in Marija, Oblak Dani-
jel, Petkovπek Franci, Stariha Marjetica in Mihec, ©uc
Ivan, Virnik Majdica in ZupanËiË Franci.

OSEBNE NOVICE
Druæinska sreËa. V druæini Stanislava ZupanËiËa

in njegove æene ge. Nidije roj. Pinasco, se je rodil
sinËek Aleksander Oton. Druæino Jurija Puheka in
njegove æivljenjske druæice ge. Ivanke roj. Perπin, je
razveselil prav tako sinËek JurËek. V druæini Lojzeta
KoËar in ge. Ane roj. ©prhakel v Buenos Airesu se je
dne 30. avgusta t. l. rodil sin Marko Jurij. SreËnim
druæinam naπe Ëestitke.

CARAPACHAY
PoroËilo o slovenskemu teËaju Josipa JurËiËa
TeËaj je bil ustanovljen ob priliki prosvetnega

sestanka Krajevnega odbora Druπtva Slovencev, in
sicer 12. aprila t. l. Pouk se je priËel 2. maja in je
vsako soboto od 13,15 do 15,15.

TeËaj vodi g. Aleksander Pirc, verouk pa pouËuje
Ë. g. Albin Avguπtin. Vpisanih je 20 otrok.

Niæji oddelek sestavljajo: Bonin Peter, GriËar
Brigita, Koroπec Marija, Pengov Marija, Pirc LuËka in
Monika, ©enk Marija, VreËiË Marija in Terezija ter
Janez Ænidar.

Viπji oddelek pa obiskujejo: AljanËiË Ana Marija,
Amon Peter, Pengov Peter, Pirc Mojca in Metka,
Koroπec Franc, Suπnik Marija, ©enk Franc in Marijan
ter Terezija.
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RESUMEN DE ESTA EDICION
¿A REFERENDUM?

La polémica por el principio de acuerdo con Croacia
continúa sin resolución. El presidente del Partido Popular
Esloveno (SLS), Radovan Æerjav, anunció en Ljubljana que
el partido comenzará a recoger el apoyo para convocar un
referéndum sobre el arbitraje que definiría el método para
determinar la frontera entre los dos países. Según Æerjav, la
cuestión debe ser resuelta antes del ingreso de Croacia a
la UE y considera que al arbitraje se llegará en un tiempo
relativamente breve, como también lo afirmase el premier
esloveno Borut Pahor. Las encuestas de opinión pública
realizadas en uno y otro país luego del encuentro entre los
primero ministros de Croacia y Eslovenia, arrojan resulta-
dos similares. Los ciudadanos consideran que el otro país
obtuvo un mejor resultado del encuentro. Al consultarles
por el grado de interés del tema limítrofe,

Un 40% en Croacia y un 55% en Eslovenia de los
consultados señalan que no le interesa el conflicto limítro-
fe porque les preocupa más la pérdida de la fuente laboral
o la reducción del salario. (Pág. 1)

KEKEC IN MOJCA
Por la gripe que afectó a la Argentina en el mes de

julio, los cursos de idioma esloveno unieron las celebra-
ciones de dos santorales en una fecha (san Luis Gonzaga
- patrono de la juventud y el beato Anton Martin Slomπek
- patrono de las escuelas eslovenas). La misa en la iglesia
María Auxiliadora fue celebrada por el padre Marjan
BeËan. En su homilía habló sobre como alegrar al prójimo
y buscar el tiempo para rezar. Posteriormente, los presen-
tes fueron al salón principal del Centro esloveno capitali-
no. En el escenario se desarrolló la historia de un niño de
buen corazón que brindaba ayuda a quien la pedía, bajo
el título “Kekec in Mojca”. En esta historia la niña era ciega
y el pastorcillo, luego de varias peripecias, logró dar con
el remedio. La obra fue representada por los alumnos del
curso BalantiËeva πola, bajo la dirección de Danica
Malovrh y con la ayuda de Marija Zupanc UrbanËiË. La
escenografía estuvo a cargo de Tone Oblak y un grupo de
padres. Felicitaciones a los chicos que con entusiasmo
representaron cada papel sobre el escenario. (Pág. 3)

EN GIRA MUSICAL
Como informamos en números anteriores, el octeto

Suha y el trio Lipusch (ambos oriundos de la región
Austríaca de Koroπka - Carintia) visitaron nuestro país entre
el 22 de agosto y el 6 de septiembre. El mismo día de su
arribo, por la noche, ya brindaron un concierto en el
Centro esloveno de San Justo. Luego de recorrer varios
kilómetros y de presentarse en distintos puntos, enrique-
ciendo al público con su música, se despidieron también
en San Justo. El 5 de septiembre tuvieron también un
sorpresa. El grupo folclórico y el coro mixto de San Justo,
los agasajaron mostrando parte de su trabajo. Igualmente
hubo tiempo para que los invitados vuelvan al escenario.

Otra de nuestras comunidades que se alegró con el
canto de los Koroπci fue la de Slovenska vas en Lanús. Casi
llegan tarde por el retraso del avión que los trajo desde
Bariloche. Pero después todo fue fiesta. Los recibió el
presidente Vinko Glinπek. El concierto estuvo dividido en
tres partes y todo terminó en baile y un asado, con toda la
alegría.

Los grupos de Koroπka estuvieron el domingo 30 de
agosto de paseo por la provincia de Mendoza, visitando a
los eslovenos que residen allí. La bienvenida estuvo de la
mano del octeto mendocino y del presidente del Centro,
Ing. Milan NemaniË. Los invitados de honor prepararon
para el público, no sólo un concierto, sino una descripción
de la geografía y las costumbres de Koroπka. (Págs. 3 y 4)

ENCUENTRO DE JUBILADOS
El domingo 13 de septiembre la asociación eslovena de

jubilados realizó su almuerzo anual. Stane Mustar, presi-
dente de la asociación, dio la bienvenida a los presentes y
los invitó a deleitarse con las exquisiteces preparadas por
las hábiles manos de las señoras que estaban en la cocina.
Antes del postre, se realizó la votación para el nuevo
equipo de trabajo de la asociación de jubilados. Quienes
asumieron los diferentes cargos dentro de la comisión
recibieron en forma de aplausos, el apoyo de los socios.
(Pág. 6)

NOVICE IZ SLOVENIJE
SRE»A ALI NEKOMPETENTNOST?

Ob prvi obletnici zmage Socialnih demokratov na
parlamentarnih volitvah predsednik stranke in premier
Borut Pahor meni, da je bila zmaga stranke ”sreËa za
Slovenijo”. Kot solidno je delo vlade ocenil tudi predsed-
nik Zaresa Gregor GolobiË.

Za nami je leto prelomljenih predvolilnih obljub,
neizpolnjenih priËakovanj, enormne zadolæitve dræave in
nekompetentnega spopadanja vlade z gospodarsko krizo,
je ocenil predsednik SDS Janez Janπa. Spomnil je, da je
vlada zaËela mandat ”z vpraπljivo legitimnostjo zaradi
predvolilnih dogajanj”, ta hendikep pa se je poznal celo
leto.

BREZPOSELNOST
Stopnja registrirane brezposelnosti v Sloveniji je julija

znaπala 9,4 odstotka. Registriranih je bilo 88.457 brezpo-
selnih, to je 2,3 odstotka veË kot mesec dni prej in kar 43,7
odstotka veË kot pred letom dni. Stopnja registrirane
brezposelnosti je bila nazadnje na tej ravni pred tremi leti,
julija 2006, ugotavljajo statistiki.

O INVESTICIJSKIH TOKOVIH
Slovenija je v preteklem letu zabeleæila veË vhodnih

tujih neposrednih investicij kot izhodnih investicij, je
razvidno iz letoπnjega Svetovnega investicijskega poroËila,
ki ga je objavila Konferenca ZN za trgovino in razvoj
(Unctad). V predhodnih treh letih je bila slika obratna.
”Prej smo tri leta imeli izhodne tokove viπje kot vhodne,
lani pa je spet priπlo do preobrata, tako da so bili vhodni
tokovi veËji kot izhodni,” je na slovenski predstavitvi
poroËila v Ljubljani opozorila Andreja JakliË iz Centra za
mednarodne odnose na Fakulteti za druæbene vede Uni-
verze v Ljubljani.

NASTOP IRENE GRAFENAUER
Slovenska filharmonija je s prvim koncertom za oranæni

abonma zaËela sezono 2009/2010. Na koncertu v Cankarj-
evem domu je bilo mogoËe prisluhniti flavtistki Ireni
Grafenauer, ki je s filharmoniki pod taktirko Mateja Bekav-
ca izvedla dela Wolfganga Amadeusa Mozarta in Johanne-
sa Brahmsa. Slovita flavtistka — ki se æe dolgo bori z
boleznijo - je koncert posvetila oËetu in pevki Marii Callas.

PO SVETU
LIZBONSKA POGODBA

Usoda Lizbonske pogodbe za Evropsko unijo ostaja
vsaj do irskega referenduma nejasna. Oktober bo mesec,
ki bo dal jasen odgovor na to, ali se bo unija razvijala
naprej po poti, ki jo bo zaËrtala pogodba, ali pa bo
potrebno najti drugaËen naËin. Kampanja pred referen-
dumom je glede na to kaj kaæejo javnomnenjske ankete
dobra. Irci naj bi tokrat pogodbo potrdili.

PROTIRAKETNI ©»IT
Ameriπki predsednik Barack Obama je prejπnji teden

sporoËil, da so ZDA opustile gradnjo dela ameriπkega
protiraketnega πËita v vzhodni Evropi, ki mu je Rusija
ostro nasprotovala. Ruski predsednik Dmitri Medvedjev
je ta korak odloËitev Obame æe prvi dan oznaËil za
,,odgovorno potezo”. »eπka je odloËitev ZDA vzela na
znanje, na Poljskem pa so ji manj naklonjeni.

LAKOTA NA SVETU
©tevilo laËnih ljudi na svetu bo do konca leta prviË

doslej preseglo milijardo, ob tem pa je koliËina pomoËi
v hrani danes najniæja v zadnjih 20-ih letih. Kot je
sporoËil svetovni program za prehrano Zdruæenih naro-
dov, je doslej za letos dobil 2,6 milijarde dolarjev
obljubljenih sredstev, potrebuje pa jih najmanj 6,7
milijarde. Do pomanjkanja pomoËi sicer prihaja ob
najbolj nepravem Ëasu. Milijoni ljudi po svetu dodatno
trpijo zaradi recesije, cene hrane pa ostajajo zelo
visoke. Poleg tega pa lakoto poveËujejo nepredvidljivi
vremenski vzorci.

NATO
Podpora javnosti Natovi misiji v Afganistanu pada, je

priznal generalni sekretar Nata Anders Fogh Rasmussen.
Kot poroËa britanski Ëasniki Financial Times je Rasmus-
sen poudaril, je kljuËno pospeπiti polno predajo razliË-
nih odgovornosti Afganistancem. Predvsem odgovornos-
ti na podroËjih varnosti, izobraæevanja, zdravstva in
upravljanja z dræavo. Nekdanji danski premier, ki je
vodenje severnoatlantskega zavezniπtva prevzel prejπnji
mesec, se je v pogovoru za Ëasnik zavzel tudi za
reformo Nata. Po njegovem mnenju bi se zavezniπtvo
moralo prilagoditi varnostnemu okolju 21. stoletja.

HRVA©KA
Hrvaπki predsednik Stipe MesiÊ nadaljuje svoj ver-

balni spopad z nekaterimi vodilnimi predstavniki Cerkve
na Hrvaπkem. Ta je pripeljal celo tako daleË, da je
MesiÊ v pogovoru za Jutranji list predlagal, da naj

katoliπki verniki Cerkvi plaËujejo davek, da je dræava ne
bo veË financirala. Omenjenega davka ne bi plaËali
protestanti, judje, pravoslavni verniki ter agnostiki in
ateisti. Ob zadnjem popisu se je sicer pribliæno 80
odstotkov hrvaπkega prebivalstva izreklo za katolike.

FRANCIJA
V Franciji je v ponedeljek potekal sodni proces

desetletja. Pred sodnikom je bil nekdanji francoski
premier Dominique de Villepin, ki je bil od julija 2007
predmet preiskave zaradi afere Clearstream. V njej je
osumljen zarote z namenom klevetanja francoskega
predsednika Nicolasa Sarkozyja v Ëasu, ko sta si oba
prizadevala za predsedniπki poloæaj. De Villepin naj bi
namreË leta 2004 pomagal objaviti laæni seznam lastni-
kov raËunov na luksemburπki banki Clearstream, na
katere naj bi prejeli provizijo od prodaje francoskih
vojaπkih ladij Tajvanu leta 1991. Med lastniki raËunov
je bil naveden tudi Sarkozy, tedaj notranji minister.
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MALI OGLASI
TURIZEM

TURISMO BLED
EVT Leg. 12618
Dis. 2089
de Lucia Bogataj

H. Yrigoyen 2682 L. 5 - San Justo
Tel. 4441-1264 / 1265

ZDRAVNIKI
Dr. Klavdija V. Bavec - Nevrolog,
Nevropsihiater. Konzultorij v Ramos
Mejiji, Tabladi in Belgrano. Ordinira
ob ponedeljkih in torkih od 13. do
19. ure. Ob sobotah od 9. do 14
ure. Prijave na telefon: 4652-7967.
Nujno pa na 15-6942-7574.

ZOBOZDRAVNIKI
Dr. Damijana Sparhakl - Zobozd-
ravnica - Sploπna odontologija -
Belgrano 123, 6. nadstr. ”4” - Ra-
mos Mejía - Tel.: 4464-0474

ADVOKATI
DOBOV©EK & asociados -
odvetniki. ZapuπËinske zadeve.
Somellera 5507, (1439)
Buenos Aires. Tel/Fax: 4602-7386.
E-mail: jdobovsek@hotmail.com
Dr. Marjana PozniË - Odvetnica -
Uradna prevajalka za slovenski jezik
Lavalle 1290, pis. 402 - Tel.
4382-1148 - 15-4088-5844-
mpoznic@fibertel.com.ar
Dra. Ana C. Farreras de KoËar. -
Sucesiones - Contratos - Familia -
Comercial - Laboral - Civil - Jubila-
ciones - Pensiones. Martes y vier-
nes de 15 a 18 hs. Ricchieri 67 3º
H (1704) Ramos Mejía. Tel.: 4656-
4039 - Cel.: 15-6447-9683
farrerasanac_te@yahoo.com.ar
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,,Zdrava bodi, moja lepa domovina!”

54. Slovenski dan
in

57. obletnica Hladnikovega doma
v nedeljo, 27. septembra v Hladnikovem domu v Slovenski vasi

11.00: zbiranje gostov in dviganje zastav
11.30: sveta maπa
13.00: prijateljsko kosilo
16.00: kulturni program s folklornimi plesi in petjem
        slavnostni govornik: lic. Franci Markeæ
Sledi prosta zabava. Sodeluje EQE.

Pridite na ta praznik slovenstva. Ne bo vam æal!

KAKO NAJLAÆJE PRITI DO HLADNIKOVEGA DOMA?
»ez puente La Noria naprej po Camino Negro do drugega izhoda (cesta Ejército de los Andes). Po tej cesti naprej do Av. San Martín

(je nadaljevanje prejπnje), in na viπini 4100 zavijete na desno po cesti Hernandárias. Samo πest kvadrov, pa ste na vogalu Hladnikovega
doma (Mons. Hladnik 3970). Ali ni res enostavno?

Kupite nove knjige, zastave, znaËke in πe
marsikaj NA SLOVENSKEM DNEVU

Ob priloænosti Slovenskega dne v Hladnikovem domu bo Zedinjena Slovenija
imela svojo stojnico. Tam boste lahko kupili otroπke in tudi zgodovinske knjige iz
Slovenije, nove slovarje, nabavili lepe in zanimive znaËke in nalepke, zastave in πe
marsikaj. Lahko boste poravnali naroËnino Svobodne Slovenije in druπtveno Ëlana-
rino. Na razpolago bo tudi Zgodovinski zbornik, vrhunsko delo naπe emigracije.

Druπtvo Zedinjena Slovenija

Mladina Naπega doma vabi na                                  11. oktobra

48. MLADINSKI DAN

8.00: sv. maπa
9.15: dviganje zastav
9.30: zaËetek tekmovanj
13.00: kosilo
19.00: igra ,,GLAVNI DOBITEK”
Nato prosta zabava — sodelujeta DJ in skupina.

Hipolito Yrigoyen 2756, Naπ dom, San Justo

DAROVALI
SO

Za ZSMZ San Martín je
darovala N.N. Churruca
$100.- v spomin vseh nji-
hovih pokojnih. Bog
plaËaj!

SLOVENCI IN ©PORT
KO©ARKARJI

V »ETRTFINALO

Slovenska koπarkarska
reprezentanca je v drugem
krogu prvega dela ev-
ropskega prvenstva v
Varπavi (skupina C) prema-
gala Srbijo, s ©panijo pa
izgubila. Kljub temu je Slo-
venija osvojila prvo mesto
in je v Lodæu drugi del

Na lepo in sonËno ne-
deljo, 13. septembra ob
13. uri, so se Ëlani druπtva
upokojencev, zbrali pri
vsakoletnem kosilu.

Gospod Mustar,
predsednik druπtva, je
izrekel dobrodoπlico vsem
navzoËim in jih z molitvi-
jo povabil h kosilu.

Lepo πtevilo upokojen-
cev se je zbralo okoli po-
grnjenih mizah. V prijet-
nem vzduπju in ob okusni
hrani so se veselo pogo-
varjali in klepetali.

Gospe Olga Radoπ,
Francka Juhant, Anica
Zakrajπek in Ivanka Zu-
panc so poskrbele za do-
bro kosilo, gospod France
Zupanc pa, da ni manjkala
pijaËa na mizah.

Takoj po kosilu je
gospod Stane Mustar po-
vabil navzoËe, da izvolijo

DRU©TVO UPOKOJENCEV

SreËanje v Naπem domu
novi odbor, ker je æe Ëas,
da se obnovi in dobi nove
in mlajπe moËi za nadaljn-
je delo. Nato je vsakega
novega odbornika imeno-
val, na kar so Ëlani s plos-
kanjem odobravali.

Novi odbor je sledeËi:
predsednica Mici Cassul-
lo, podpredsednica Pavla
©kraba, tajnica Metka To-
mazin, blagajniËarka
Marjanka Furlan, gospo-
dar Pavle Malovrh, za kul-
turo Tone Oblak. V πirπem
odboru sodelujejo: Cilka
Lipar, Anica
Zakrajπek,Olga Radoπ,
Martin Radoπ, Ivan Zu-
panc, Nadi Indihar, Franc
Uπtar in Mirko Æbogar. Z
moËnim ploskanjem je bil
novi odbor odobren.

Preden so se navzoËi
razπli, so kuharice post-
regle z dobro kavo, ki se

zaËela z dvema toËkama.
V prvem krogu drugega

dela evropskega prvenstva
v Lodæu je povsem pregazi-
la Litvo (nekdanjo evropsko
prvakinjo)z 81:58, nato pa
πe Poljsko s 76:60 . Slove-
nija si je z zmago zagotovi-
la mesto v Ëetrtfinalu.
Najboljπa strelca pri Slove-
niji sta do sedaj Erazem
Lorbek in Jaka LakoviË.

je kar prilegla v tem, æe
kar dolgem poldnevu.

Vabimo upokojence
naj se pridruæijo naπemu
druπtvu, da si skupno po-
magamo in tudi razveseli-
mo.

m. f.
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